



တၢ်နီၣ်သီလၢၣ်အိၣ်ဃုာ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးအတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ-တၢ်မၤကွၢ်န့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိဆူညါ

န့ၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်ဒီးတၢ်မၤကမၢ်သဲစးအတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါတခါလၢ တၢ်နီၣ်သီလၢၣ်အိၣ်ဃုာ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးအ (တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ) န့ၣ်လီၤ. လံာ်တဘျီအံၤအတၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢန့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိက ဘၣ်တၢ်ဆုၤ အိၣ်ဆူဒီးမၤကွၢ်တၢ်လၢတၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်သ့ တဖျါအ ပူၤလၢတၢ်ကမၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်မၤကွၢ်ဆူညါအဂီၢ်,ဒီးတၢ်ကဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဘၣ်ဃး,ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤပဲထီၣ်ဝဲဒၣ်အဖီခိၣ် မ့ၢ်န့ၣ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤတၢ်ဟံးဖိၣ်မၤအိၣ်ဒဲလဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တချုးတၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ်ဒီးတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအခါ,န့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်အိၣ်ခိၣ်ဖျိစဲးလၢအမၤကွၢ်ဝဲဒၣ်ထးခိၣ်အထံန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤကွၢ်အစၢၤပဲထီၣ်လၢန့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိအပူၤအိၣ်ဝဲဒၣ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးလၢတဖိးသဲစးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤကီၢ်အတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျိအပူၤ,စဲးလၢအမၤကွၢ်ထးခိၣ်အထံအံၤထုးထီၣ်တၢ်အစၢၤတဖျါဘၣ်ဝဲဒၣ်အါဒၣ်တၢ်တက့ၢ်လီၤ. လၢတၢ်ကမၢ် လီၤတၢ်တၢ်အစၢၤအံၤကဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢန့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အဂီၢ်,ဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤကီၢ်က န့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိဆူဒီးမၤကွၢ်တၢ်လၢတၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်သ့တဖျါအ အိၣ်လၢတၢ်မၤကွၢ်ဆူညါအဂီၢ်လီၤ.

စရိးန့ၣ်တၢ်လၢလံာ်ဖျါထီၣ်မ့ၢ်န့ၣ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤတၢ်ဟံးဖိၣ်မၤအိၣ်ဒဲလဲၣ်,ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤအဖီခိၣ်န့ၣ် လီၤ.

ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤမ့ၢ်တဲလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ်လၢန့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိန့ၣ်အိၣ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးလၢတဖိးသဲစးဘၣ်တခါ,တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤက ဘၣ်တၢ်ဟံးဂံၢ်ဟံးကျိၤအိၣ်,ဒီးန့ၣ်မ့ၢ်ဒါတဖျါဒီးန့ၣ်တၢ်ဃုာ်ထုၤတဖျါ(အဒိဒိသိးန့ၣ်ဒီးန့ၣ်လၢက သမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါအံၤ)အံၤတၢ်န့ၣ်လီၤပၤပၤဖျါအိၣ် လီၤတၢ်လၢတၢ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤမ့ၢ်ကဲထီၣ်အသးန့ၣ်,မ့ၢ်တမ့ၢ်ဘၣ်လၢန့ၣ်သမၢ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါအံၤဘၣ်ဒီး တၢ်တဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်ဒီးတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤဘၣ်.

ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤမ့ၢ်တဲလီၤတံၢ်န့ၣ်ထးခိၣ်ထံအကျိအိၣ်ဒီး ကသံၣ်မူၤဘျီးတဖိးသဲစးဘၣ်တခါန့ၣ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီန့ၣ် ကဘၣ်တၢ်ထုး ကွံာ်အိၣ်,ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ကမၢ်လၢတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါအံၤအဂီၢ်တအိၣ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်.

ဖဲတၢ်အံၤမ့ၢ်ကဲထီၣ်န့ၣ်, ဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤကီၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢလံာ်ကွဲးဒီးဆုၤအိၣ်ဆူတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး အလီၢ်အကျဲလၢန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤ ဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤ အပၤပၤကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤဘၣ်တၢ်လဲၤစ့အိၣ်လိးတခါ,တၢ်ကဟ့ၣ်ကဒါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤကီၢ် မ့ၢ်တဒီးန့ၣ်တံၢ်စးဆၢ လၢဒါမၤကွၢ်တၢ်အအိၣ်လၢၤၤအတီၢ်ပူၤဖဲတၢ်ခါပတၢ်တၢ်သိၣ်တၢ် သီတခါအံၤကဲထီၣ်ဝဲအန့ၣ် အလီၢ်ခံ,တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအံၤတၢ်ကထုးကွံာ်အိၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အံၤမ့ၢ်ကဲထီၣ်န့ၣ်, ဘဲထီၣ်ရံၤပၤပၤကီၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢလံာ်ကွဲးဒီးဆုၤအိၣ်ဆူတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး အလီၢ်အကျဲလၢန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤဘဲထီၣ် ရံၤပၤ အပၤပၤကီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤဘၣ်တၢ်လဲၤစ့အိၣ်လိးတခါ,တၢ်ကဟ့ၣ်ကဒါန့ၣ်လီၤ.

န့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိကဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်ဒီးအိၣ်လၢတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤလၢတၢ်တူၢ်လိာ်အိၣ်သ့တခါအပူၤလီၤ.

ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤမ့ၢ်တဲလီၤတံၢ်ဝဲဒၣ်လၢန့ၣ်ထးခိၣ်အထံအဒိန့ၣ်အိၣ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးလၢတဖိးသဲစးဘၣ်တခါ,န့ၣ်တၢ်ထုးထီၣ်ဟ့ၣ်ကဒီးန့ၣ်ဒီး တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအတၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ အသီ တခါလၢအမ့ၢ်တၢ်ဟံးဂံၢ်ဟံးကျိၤလၢန့ၣ်တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်မၤကွၢ်အဒါအစၢၤမ့ၢ်တဲလီၤတံၢ်န့ၣ်ထးခိၣ်ထံအကျိအိၣ်ဒီး ကသံၣ်မူၤဘျီးတဖိးသဲစးဘၣ်တခါ,တၢ်တဟံးန့ၣ်ဂ့ၢ်ဝီဆူညါလၢဘၣ်.

နသမာတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢ **၂၈သီအတီၢ်ပူၤသ့** ဝဲဒၣ်ဖဲတၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီကဲထီၣ်အနံၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ် **သမၤ** တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ,ဒီးဒီးမၤကွၢ်တၢ်အစၢတဲလီၤတၢ် ဝဲဒၣ်လၢနထးခိၣ်အထံအကျါအိၣ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးတဖိးသဲးစး ဘၣ်တခီ,ဘံး ထီၣ်ရံၤအပၤကီၢ်အံၤ **လၢအဒီးသန့ၤထီၣ်သးလၢဒီးမၤကွၢ်တၢ်အစၢအဖီခိၣ်** ကယုကျဲမၤတၢ်ဆၢတံၢ်လၢနတၢ်ဂ့ၢ်အဂီၢ်လၢကွီၢ်ဘျီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ် **တသမၤ** တၢ်မၤကမၢ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီတခါအံၤ ဘၣ်တခီ,လၢတၢ်သမၤအဆၢကတီၢ်လၢတၢ်ဟံၣ်လီၤဃာ်အိၣ်အသိးဒီးဒီးဒီး မၤကွၢ်တၢ်အစၢတဲ လီၤတၢ်ဝဲဒၣ်လၢနထးခိၣ်အထံပၣ်ဃုာ်ဒီးကသံၣ်မူၤဘျီးတဖိးသဲးစးန့ၣ်,နကမၤန့ၢ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်လၢနတၢ်ကမၢ်အိၣ်တခါတ ဘျီဃီလၢနမၤကမၢ်တၢ်အဖီ အဂီၢ်,ဖဲန့ၣ်တုၣ်စ့အိၣ်လိးဝံၤမ့ၢ်ဂ့ၢ်တဝံၤဝဲဒၣ်အခါဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါဆူညါလၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အိၣ်လိးအကျါအကျဲန့ၣ်တၢ်ထံၣ်န့ၢ်အိၣ်သ့ဝဲဒၣ်ဖဲ <https://online.fines.vic.gov.au/> မ့တမ့ၢ်ခိဖျါတၢ်ကိးဝဲဒၣ် တၢ် ဃုစ့အိၣ်လိးဘံးထီၣ်ရံၤလၢ (03) 9200 8111, ဖဲဂီၤ စန့ၣ်ရံၣ်ဒီး ဟါ ဖဲန့ၣ်ရံၣ်အဘၣ်စၢၤ မ့ဆၣ် တုၤမ့ၢ်ဖိးန့ၣ်သ့လီၤ. ပုၤကိးတၢ်လၢဘံးထီၣ်ရံၤ ယါခိခိၣ်တၢ်လီၢ်တဖၣ်ကိးဝဲဒၣ်အတၢ်အိၣ်လိးဘံးထီၣ်ရံၤလၢလီၤတဲစီနီၢ်ဂံၢ် 1300 369 819 အပူၤထဲသိးဒီးတၢ်ကိးလၢလီၢ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.